
Oversigt fra underudvalgene over det videre arbejde med bydelsplanen 
 

Bymiljøudvalget: 

Det vilde Sydhavnen: 

Uddeling af frø løbende, fx på høstpicnic. Lave vild med vilje skilte til uddeling sammen med frø. 
Evt. sankning af frø i forbindelse med høstpicnic. 
Workshop til oktober/november. En mulighed er Signe Schrøder til at holde oplæg (kan hun evt. også 
bruges til sanketur. Rie vil stå for det. 
Et brev til boligforeninger om muligheder og workshop. 
Næste år: kommunens arealer. År 3: Kirkegården. 
 
Sydhavnstippen som selvgroet naturområde: 

Aktiviteter vi har med Tippen Syder. 
Færre hegn – når der laves ny plejeplan i Tippen Syder. 
Sikre at kommende byggeri på Bådehavnsgade Vest ikke bliver for tæt og højt, så det ødelægger miljøet. 
Deltage i møder og høringer. 
Forskønnelse skal færdiggøres. Skal der laves nyt låsesystem. 
Tager Socialudvalget fat i skoler? 
 
Begrænsning af biltrafik i Valbyparken 

Ligger i Parkbrugerrådet indtil videre. 
 
Udbrede energifællesskaber i bydelen 

Der kommer nok et offentligt møde i efteråret.  
Tager den op, når John er her. 
 
Sikre sammenhæng 

Stibro: partimedlemmer kan prøve at påvirke deres medlemmer i BR ift. vores budgetønske NU. 
Vi inviterer TMU ud til møde i marts 2024 vedr. dette og andre trafikproblemer i Sydhavnen. 
Til næste års budget: Cykelsti ved Fragtvej og cykelløsning ved Citroenbygning. 
Husk byudvikling i Jernbanebyen og ved Dybbølsbro. (Ole har været til møde, Jernbanebyen forventes ikke 
at give meget øget trafik). 
Vi snakker om trafikplaner på et af de kommende møder – efter tur med Vesterbro formand. Ole tager fat i 
Anja og sørger for BMU får de relevante planer. 
 

 

  



Kulturudvalget: 

 

Musik for alle:  Ønsker at komme ud til skoler i vores lokalområde. Har brug for kontakt til skolerne og 
andre aktører. Hjælper skolerne ved at de håndterer det meste. Skolerne skal lægge hvad der svarer til 4-8 
timer som opstart. Lav brugerbetaling.  
Kan vi sammen kontakte skoler til et pilotprojekt?  
Tilbyder samspil, spil selv, band og kor.  
Vi er positive. Vi taler med Børnekulturstedet og Jan Lippert om konceptet.  
De sender en ansøgning om et pilotprojekt.  
 
 
Østre Kapel: Vi følger med og har en dialog med områdefornyelsen om, hvordan vi bedst fører projektet 
videre, når områdefornyelsen lukker.  
 
 
Idræts- og kulturfaciliteter: Vi vil starte med faciliteter på holmene: et arrangement til foråret, hvor der 
fokuseres på slusen, ønsket om automatisering, samt behovet for kulturfaciliteter.  
 
Modnes, når vi kan have overblik over sekretariatsbistanden.  
 
 
 
Socialudvalget: 

 
 
1. Forbedring af levealder, sundhed og trivsel i bydelen. 

Vi vil være en bydel i trivsel, hvordan opnås det? Opdelt sundhedsstatistik for de tre bykvarterer i Kgs. 
Enghave. Hvor har man mulighed for tilbud om aktiviteter og behandling? Madskoler bidrager til sunde 
vaner for børnene. Grønt marked i bydele (groentmarked.dk).  
 
 
2. Mangel på praktiserende læger. 

Hvor er der egnede lokaler? Hvordan tage kontakt med ejendomme med egnede lokaler? Er der ledige 
ydernumre?  Kontakt med lokale læger? Kontakt med Region H.? 
 
3. Fokus på ungemiljøer og udskoling. 
En vigtig udvikling forventes på ny skole i Bådehavnsgade med kontakt til Holmene. Politisk pres på 
Rådhuset. Bruge Borgerpanel og Brug Folkeskolen. 
 
4.Udsatte borgere i byrummet 

Sikre bevarelse af Den Grønne Plads ved Hørdumsgade. 
 
 
 
 


